
PLEASE JOIN US FOR A CELEBRATION

FIRST WEDDING ANNIVERSARY 

PERSONÁLNÍ 
NOVINY

Věřit Bohu znamená spolehnout se na to, v co doufáme. �idům 11,1

P R O S I N E C  2 0 2 4

VÁNOČNÍ SOUTĚ� O CENU

Spokojenost očima zaměstnanců Slezské
diakonie aneb co odhalil průzkum? 

SÍLA GENERACÍ: Mezigenerační týmy spojily
síly proti našemu lovci



OBSAH

EDITORIÁL

2       EDITORIAL
3       OTÁZKY NA PANÍ ŘEDITELKU
4       ŽIVOT VE SLEZSKÉ DIAKONII V OBLASTI KVALITY, PROJEKTŮ 
          A EKONOMICKÉHO ŘÍZENÍ 
5       TÝDEN DOBRÝCH SKUTKŮ
6       ZVLÁDÁNÍ POVODŇOVÉ KRIZE
8       PŘEDSTAVUJEME VÁM NOVÉ VEDOUCÍ
9       ČESKÝ TĚŠÍN DĚKUJE TĚM, KTEŘÍ POMÁHAJÍ DRUHÝM
10     SPOKOJENOST OČIMA ZAMĚSTNANCŮ SLEZSKÉ DIAKONIE
          ANEB CO ODHALIL PRŮZKUM?  
12     SÍLA GENERACÍ: MEZIGENERAČNÍ TÝMY  SPOJILY SÍLY PROTI NAŠEMU LOVCI
14     LEGISLATIVNÍ OKÉNKO
15     HR OKÉNKO
16     PTÁTE SE NÁS?
16     CO SE CHYSTÁ? 
17     NAŠIM KOLEGŮM SE NARODILI… 
18     VÁNOČNÍ SOUTĚŽ O CENU

Milí kolegové,

Půlrok utekl jako voda a my máme opět mo�nost ohlédnout se
za uplynulým obdobím, kdy jsme společně čelili mnoha výzvám
a radovali se také z úspěchů. Velké poděkování patří i těm, kteří
zápasili a dodnes zápasí s následky povodní. Mnozí                          
z nezaplavených míst neváhali a šli na pomoc kolegům, kteří
právě tuto pomoc potřebovali. Vaše rychlá reakce a vzájemná
pomoc ukázaly, jak silný a soudr�ný diakonický tým máme.
Co� také potvrzují výsledky průzkumu spokojenosti. Moc
děkujeme, �e jste se zapojili. Nízká fluktuace je také důkazem
toho, �e se nám společně daří vytvářet příjemné a stabilní
pracovní prostředí, kde se lidé cítí dobře a mají chuť zůstávat.             
Z průzkumu vyplynulo, �e zejména oceňujete kvalitu
poskytovaných sociálních slu�eb, ale také péči o zaměstnance               
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Lenka Waszutová
vedoucí Sekce řízení lidských zdrojů Slezské diakonie

Zvlášť bych ráda vyzdvihla pilotní projekt "Týden dobrých skutků", který se uskutečnil při příle�itosti Týdne
sociálních slu�eb, kdy �áci základních škol přicházeli do našich sociálních slu�eb s dobrými skutky, které,
věřím, potěšily naše klienty nebo pomohly nám zaměstnancům. Věříme, �e slu�by, na které se nedostalo,
příští rok dobrý skutek od �áků nemine. Plánujeme z projektu vytvořit tradici, která bude přinášet pozitivní
dopad na naše klienty i zaměstnance. Moc děkujeme všem, kteří se zapojili. 

Ka�dému z Vás chci také velmi poděkovat za Vaše nasazení a
obětavost při Vaší práci. Díky Vám mů�eme pokračovat v poskytování
kvalitních sociálních slu�eb a zlepšovat �ivot našich klientů. Přeji Vám
klidné, radostné a po�ehnané Vánoce a šťastný nový rok plný zdraví,
štěstí, úspěchů a Bo�ího po�ehnání. 

               a aplikaci našich hodnot. To je pro nás velkou motivací pokračovat v těchto snahách i nadále.



OTÁZKY NA PANÍ ŘEDITELKU
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Myslím si, �e �ádná slova nedoká�ou přesně
popsat, co jsme ve Slezské diakonii pro�ívali
během zářijových povodní. Zejména
zaměstnanci posti�ených slu�eb, kteří se s touto
katastrofou potýkali nejen v práci, ale    i doma.
Tento �ivel v některých střediscích zničil téměř
vše, materiální škody jsou nevyčíslitelné.                           
S následky se potýkáme dodnes a bude ještě
dlouho trvat, ne� se vše vrátí do původního
stavu. 

 

Zuzana Filipková 
ředitelka Slezské diakonie

Je pravda, �e pro mnohé z nás bývá
konec roku hektický, sna�íme se
dohnat vše, co jsme za uplynulé
měsíce nestihli. Mně osobně pomáhá
rozplánovat si pracovní úkoly na delší
čas dopředu, vyhýbám se tak
zbytečnému stresu z toho, �e něco
dělám na poslední chvíli.

Největším odpočinkem je pro mě čas, který trávím se svou
rodinou. Na začátku listopadu jsme se rozrostli o dalšího
člena a s man�elem se moc radujeme z narození čtvrté
vnučky Zory. Pro starší vnoučata vymýšlím a plánuji různé
aktivity, které baví nás všechny. Velkým relaxem je pro mne
také pobyt v přírodě a procházky v lese.

Milí čtenáři Personálních novin, chtěla bych Vám popřát,
abyste pro�ili čas adventu pokud mo�no v poklidu a bez
stresu, přeji Vám mnoho sil na dokončení všech úkolů, které
Vás ještě v letošním roce čekají. Ze srdce Vám také přeji
krásné, radostné a po�ehnané Vánoce a šťastný vstup do
roku 2025.

Chtěla bych vyjádřit velké poděkování všem zaměstnancům dotčených středisek, kteří nic nepodcenili                
a podařilo se jim zachránit část vybavení, ale také těm, kteří se s vypětím všech sil podíleli na odstraňování
následků, mnozí z nich v roli dobrovolníků. Jsem velice vděčná také všem dárcům, dobrovolníkům                        
a podporovatelům za modlitby, poskytnuté materiální i finanční dary a Pánu Bohu za to, �e nám dává sílu
jít dál a provází nás i v tomto tě�kém období.

Předvánoční období bývá často hektické. Máte nějaký tip, jak si tento čas u�ít a nestresovat se, mnohdy
mo�ná i zbytečnostmi? Při čem si nejvíce odpočinete? 

Tato tragédie mne velmi zasáhla, pracovně, ale i lidsky. V Krnově u� jsme záplavy za�ili v roce 1997                      
a následně budovali vše od nuly. Nejnáročnější pro mne proto na celé situaci bylo na vlastní oči vidět, jak
tuto snahu a vynalo�enou energii opět spláchla velká voda.

Letošní povodně zasáhly některá střediska
Slezské diakonie i osobní �ivoty našich
zaměstnanců.  Co bylo na zvládnutí situace
nejnáročnější a jak Vy jste toto období
pro�ívala?



ŽIVOT VE SLEZSKÉ DIAKONII V OBLASTI KVALITY,
PROJEKTŮ A EKONOMICKÉHO ŘÍZENÍ 
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Romana Bélová, náměstkyně ředitelky SD

Rok modlitby a naděje naplnil svým obsahem plně to, jak byl letos pojmenován.
Za�ili jsme rok plný nečekaných výzev i příle�itostí, ale také rok, kdy jsme se
věnovali systémovým změnám v organizaci.

V oblasti kvality jsme měli mo�nost díky finanční podpoře Nadace ČEZ
zrevidovat a aktualizovat současné metodiky ke konzultacím, monitoringům                
a auditu kvality a pilotá� těchto inovovaných verzí mů�eme realizovat                             
v několika slu�bách. Věnovali jsme se také náročnému tématu benchmarkingu                                 
a reportování v sociálních slu�bách, které se stává stále více aktuální také                                
u našich donátorů. Mám radost, �e se podařil v prvním roce benchmarking                      
i reporting úspěšně zrealizovat a �e nám vedoucí zaměstnanci poskytli cennou
zpětnou vazbu na jeho úpravy pro další období. Provázely nás také menší
inovace v oblasti GDPR.

 Halina Klusová, vedoucí Sekce ekonomiky a provozu SD

V projektové oblasti se toho událo v letošním
roce velmi mnoho a jsme velmi rády, �e jak
ekonomika, tak projektové oddělení                                   
a jednotlivé slu�by mohou úzce spolupracovat
na tom, abychom projekty úspěšně realizovali.
V lednu jsme odstartovali poskytování                         
3 slu�eb pro osoby s duševním onemocněním
v nově zrekonstruovaném Komunitním centru
pro duševní zdraví Třinec. Zároveň je v plném
proudu největší projekt Slezské diakonie, a tím
je celková rekonstrukce domova pro seniory
SAREPTA Komorní Lhotka.

Z hlediska ekonomických procesů finišujeme s procesním uchopením
nakupování ve Slezské diakonii a díky novému programu Sofa jsme také
digitalizovali oběh smluv v naší organizaci. Výsledky hospodaření vypadají
příznivě, a to přes nečekaný zásah povodní, které způsobily na podzim výrazné
škody v našich slu�bách, zejména na Krnovsku a na Ostravsku. Díky
vyjednávání podpory z MPSV i z pojišťovny věříme, �e se podaří situaci
finančně zvládnout a děkujeme všem, kteří se s obrovským úsilím podíleli na
odstraňování škod po povodních, ale také na tom, aby se naše slu�by mohly
zase brzy vrátit do svých prostor. Byl to obrovský kus výborné práce zalo�ené na
vzájemné spolupráci a sounále�itosti. Moc za to děkujeme!

Závěrem nám dovolte vyjádřit radost a vděčnost, �e tento rok byl naplněný
nadějí, vzájemnou pomocí i poctivou a usilovnou prací. Těšíme se na to, co
přinese rok příští, a věříme, �e to budou dobré věci.

S úctou a přáním Bo�ího po�ehnání

Nově jsme v letošním roce vstoupili do kontrolních šetření v oblasti ochrany práv a důstojnosti našich klientů a je mou
velkou radostí, �e jsme neshledali �ádné záva�né problematické situace při podpoře a péči o naše klienty. Chci velmi
poděkovat také pracovní skupině pro podporu klientů s chováním náročným na péči, proto�e na podzim jsme úspěšně
vydali interní dokument Metodický rámec pro práci s lidmi s chováním náročným na péči ve Slezské diakonii. Věřím,
�e to bude pro naše zaměstnance u�itečný pomocník a průvodce a celému tématu se budeme dále věnovat také  v roce
2025.  Pracujeme také na podobném nástroji pro oblast intimity a sexuality klientů

Kromě toho jsme získali s podporou Evropských fondů několik
vozidel, jsme v procesu tvorby terapeutických zahrad v Krnově                       
a vstoupili jsme také do krásného projektu Společnost přátelská
demenci v Moravskoslezském kraji. Jeho cílem je zkvalitňovat
prostředí místních komunit na Ostravsku a v Pobeskydí, aby se
lidem s demencí a jejich rodinám �ilo lépe. Bě�í několik projektů ve
spolupráci s Místními akčními skupinami a mohla bych zcela jistě
jmenovat i řadu projektů s podporou Moravskoslezského kraje.                     
V Jihomoravském kraji rozvíjíme dále v rámci projektu ESF
homesharing a stali jsme se jednou z osmi organizací, které se
podílely na zalo�ení Společnosti pro homeshing, která toto téma
bude celorepublikově zaštiťovat.






























